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Beslutningsreferat og Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 10. oktober 2024 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nikolaj Stage Jensen, Ulla Virkkunen Andrees, Troels Kaysen, 
Björn-Ole Strichau, Andrea Heimrath, Lars Kofoed-Jensen, Søren Neess Priisholm, Petra Häder, Daniel 
Dürkop og konsul Henrik Hansen 
 
Deltaget virtuelt: Moritz Butz 
 
Afbud: Olaf Runz, Paul Salwik, Anne Hahn-Ruempler, Hauke Matthiessen 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden åben del: 
1.     Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 24. september 2024 
2.     Danske gymnasier på vore informationsmøder 
3.     Endelig fastlæggelse og godkendelse af dagsorden for de regionale fællesrådsmøder og det 
        ordinære fællesrådsmøde den 21. november 2024 
4.     Indkomne spørgsmål 
5.     Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
6.     Eventuelt 
 
Troels Kaysen bød velkommen. Nikolaj Stage Jensen valgtes som ordstyrer.  
 
1. Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 24. september 2024 
Punkt til beslutning 
Direktionen indstiller 

- at protokollen godkendes. 

 
Beslutning Styrelsen 10.10.2024: 
Styrelsen godkendte den udsendte protokol. 
 
2. Danske gymnasier på vore informationsmøder 
Punkt til drøftelse og evt. beslutning 
Sagsansvarlig: Lars Kofoed 
Baggrund: Skoleforeningen har modtaget en forældrehenvendelse, der går ud på, at den 
eksisterende praksis omkring informationsmøder på vore fællesskoler ikke varetager den enkelte 
elevs tarv, idet vi udelukker repræsentanter for gymnasiale uddannelser nord for grænsen fra at 
deltage i disse møder. Skoleforeningen har normalt gennem egne vejledere oplyst om mulighederne 
og i øvrigt overladt det til eleverne og deres forældre at opsøge yderligere informationer, fx ved de 
kendte informationsmøder på disse institutioner. I bilaget kan man dels læse forældrehenvendelsen 
og dels læse baggrunden for den aktuelle praksis. 
Den pågældende forælder forventes at deltage i mødet for evt. uddybning af hendes synspunkt. 
Indstilling: Direktøren og skolechefen indstiller, at den nuværende praksis fastholdes – og fremover 
kan kommunikeres som officiel, af Styrelsen vedtaget, politik. 
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Beslutning Styrelsen 10.10.24: 
Styrelsen besluttede, at vejledningen hos os, også skal omfatte informationer om de danske 
uddannelsestilbud fra vore vejledere. En efteruddannelse af vore vejledere skal sikres i samarbejde 
med Ungdommens Uddannelsesvejledning. 
Søren Neess Priisholm tager kontakt til Ungdommens Uddannelsesvejledning, så vores vejledere kan 
få en opdatering en gang om året.  
 
Protokol: 
(Marianne Mindstrup Christensen, forælder til elever på Jens Jessen-Skolen, deltog i dette 
dagsordenspunkt). 
 
Marianne Mindstrup Christensen udtrykte sin undren over, at de danske gymnasier ikke er 
repræsenteret på informationsmøderne syd for grænsen. Dette havde hun savnet, da hendes sønner 
skulle bestemme sig for deres videre skolegang. På efterskoleplan er der meget aktivitet, men ikke på 
gymnasieområdet, i hvert fald ikke så bredt, som man ser det nord på. Hun har lidt den fornemmelse, 
at man ikke varetager barnets tarv. 
 
Lars Kofoed svarede, at han i bilaget har beskrevet, hvad der ligger til grund for den praksis vi har. De 
danske gymnasier har lidt andre budgetter at gøre reklame for. Vejledernes opgaver er bl.a. også at 
informere om gymnasier nord for grænsen. Vi kan ikke konkurrere med gymnasier, der har et 
taxametersystem. Jo flere der tager til Danmark, jo mindre bliver vores eget tilbud og vi mener det 
skal holdes så bredt som muligt. Vi kan og vil ikke forhindre, at elever tager til Danmark.  
 
Søren Neess Priisholm supplerede med, at vores egne vejledere, sammen med skolerne, skal sørge 
for den rette vejledning. 
 
Marianne Mindstrup Christensen mente, at Skoleforeningen et eller andet sted jo også giver 
efterskoletilbud. For hende at se er det ingen konkurrence. Når vi får tilskud fra Danmark er vi også 
forpligtet lidt på at invitere de danske gymnasier ind. Ikke alle forældre er lige oplyst. 
 
Troels Kaysen spurgte, hvor vores elever kommer fra, der vælger et dansk gymnasieum. 
 
Søren Neess Priisholm svarede, at størstedelen kommer fra vestkysten. 
 
Lars Kofoed sagde, at det for mange elever er en tidsbesparelse at tage til Tønder i stedet for til A. P. 
Møller Skolen eller Duborg-Skolen. Efterskoleophold er en del af vores resultataftale, at vi skal 
understøtte elever i at komme på efterskole. 
 
Kjeld Bonato, medlem af Driftsrådet og viceskoleleder på Gustav Johannsen-Skolen, sagde, at deres 
vejledere prøver at guide eleverne de rigtige steder hen. 
 
Ulla Virkkunen Andrees udtalte, at vi selvfølgelig gerne vil bevare vore gymnasier, men som mor 
synes hun, at et barn skal have hele paletten. 
 
Søren Neess Priisholm sagde, at vi til enhver tid vil vejlede vore elever i den rigtige retning.  
 
Nikolaj Stage Jensen syntes, at man ikke ubetinget behøver at invitere rektorer og direktører. Måske 
er det mere objektivt at invitere en repræsentant fra Ungdommens Uddannelsesvejledning. 
 
Søren Neess Priisholm foretrækker at lade vores egne vejledere stå for en vejledning, men man 
kunne fra en fra Ungdommens Uddannelsesvejledning til at instruere vore vejledere. 
 



 

Styrelsesprotokollat – 10.10.2024 
Side 3 af 3 

 

Philipp Bohk mente, at det ikke kan være vores opgave at føre vores elever til et andet system. Det 
skal vi fokusere på. Vælger man et andet system er det af fri vilje. 
 
Marianne Mindstrup Christensen sagde, at det måske kunne være sundt at få konkurrence. 
 
3. Endelig fastlæggelse og godkendelse af dagsorden for de regionale fællesrådsmøder og det 
ordinære fællesrådsmøde den 21. november 2024 
Punkt til beslutning 
Sagsansvarlig: Lars Kofoed 
Baggrund: I november måned afholdes regionale fællesrådsmøder og samlet Fællesrådsmøde i 
henhold til Skoleforeningens vedtægter. Med den nye forretningsorden er der indført princip om to 
behandlinger ved større beslutningsforslag. Disse ting er der taget hensyn til i udkastene. 
Indstilling: Direktionen indstiller, at dagsorden og bilag godkendes med evt. vedtagne justeringer. 
 

Beslutning Styrelsen 10.10.2024: 

Styrelsen godkendte dagsorden for de regionale fællesrådsmøder, dog skal ”siden sidst” tilføjes. 

Styrelsen godkendte dagsorden for det ordinære fællesrådsmøde den 21.11. 2024. 

 

Protokol: 

Lars Kofoed henviste til det udsendte bilag, hvor det foreslås, at punkterne ”reviderede timeplaner”, 

”materialepenge” og ”kontingent” sættes på dagsorden for de regionale fællesrådsmøder. Vi aner 

ikke, hvor meget kontingent bringer ind, men uanset hvad, skal det gå til støtte af unge. På mødet i A. 

P. Møller Skolens kreds skal der måske foretages suppleringsvalg til Styrelsen. 

 

Andrea Heimrath foreslog at sætte siden sidst på. Det er altid rart at høre, hvad der rører sig i de 

andre kredse. 

 

Ulla Virkkunen mente, at vi på fællesrådsmøderne har lavet gode erfaringer med 

gruppearbejder/workshops. Hun spurgte, om der er emner, der er egnede. 

 

Lars Kofoed svarede, at han forventer noget drøftelse på de regionale møder, så muligvis kan der 

arrangeres noget på tværs af de regionale råd. På styrelsesmødet den 14.11. kan vi konkret tage 

stilling til, hvilke punkter vil være egnede til workshop/gruppearbejde. 

 

Nikolaj Stage Jensen foreslog at starte mødet med en fællessang ledsaget af klaverspil. 

 
4. Indkomne spørgsmål 
Der var ikke indkommet spørgsmål. 
 
5. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
Lars Kofoed meddelte, at der blev afholdt et forum-møde, hvor Flensborg Avis var vært, den 25. 
september 2024. Aftenen var tilrettelagt som en præsentation af avisen. Det, der var interessant var, 
at de siger, at de vil gå ind i en proces ”user needs”. Der var lidt kritik fra enkelte deltagere, at avisen 
ikke er sydslesvigsk nok. 
 
Ulla Virkkunen Andreess meddelte, at hun har deltaget i et bestyrelsesmøde på Ungdomskollegiet i 
går, hvor bl.a. ansættelsen af en ny køkkenchef skulle drøftes. 
 
6. Eventuelt 
Der var ingen ordmeldinger. 


